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PROCES – VERBAL 
 

Încheiat astăzi, 27.02.2025, la şedinţa ordinară 

a Consiliului Local Roman; 

 

Şedinţa a fost convocată prin dispoziţia Primarului 190 din 22.02.2025. 
          Şedinţa se desfăşoară la sediul Municipiului Roman, în sala „Unirii”, 

Piața Roman Vodă, nr. 1, începând cu ora 1400. 

La apelul nominal efectuat de către Secretarul general al municipiului 

Roman se constată şi se înregistrează prezenţa a 20 consilieri locali, din care trei 

consilieri locali on-line: Dana Lăcrămioara Păiuș, Ciprian Meriuță și Eugen 

Pătrașcu. Lipsește motivat domnul consilier local Constantin Ghica. 
 

D-nul secretar Gheorghe Carnariu aduce la cunoștință cvorumul și 

majoritatățile necesare pentru adoptarea hotărârilor. Astfel, pentru:  

- punctul 2 – majoritate simplă 

- punctul 3 – majoritate absolută  

- punctul 4 – majoritate absolută  

- punctul 5 – majoritate calificată 

- punctul 6 – majoritate absolută  

- punctul 7 – majoritate calificată 

- punctul 8 – majoritate calificată 

- punctul 9 – majoritate absolută 

- punctul 10 – majoritate absolută 

- punctul 11 – majoritate simplă  

- punctul 12 – majoritate simplă 

- punctul 13 – majoritate simplă 

- punctul 14 – majoritate absolută  

- punctul 15 – majoritate simplă 

- punctul 16 – majoritate absolută  

- punctul 17 – majoritate absolută  
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- punctul 18 – majoritate simplă 

- punctul 19 – majoritate absolută  

- punctul 20 – majoritate absolută  

- punctul 21 – majoritate absolută  

- punctul 22 – majoritate absolută  

- punctul 23 – majoritate simplă 

- punctul 24 – majoritate absolută  

- punctul 25 – majoritate simplă 

- punctul 26 – majoritate simplă 

- punctul 28 – majoritate absolută  

- punctul 29 – majoritate absolută  
 

D-nul secretar Gheorghe Carnariu reaminteşte membrilor Consiliului local 

prevederile articolului 228 din O.U.G. nr. 57/2019 privind Codul Administrativ. 

Am rugămintea ca dumneavoastră să analizaţi cu atenţie proiectele de hotărâri 

înscrise pe ordinea de zi şi dacă vă aflaţi într-o situaţie de acest gen să nu 

participaţi la vot. 
 

D-nul secretar Gheorghe Carnariu declară deschisă şedinţa ordinară a 

Consiliului Local.  
 

 

Se supune spre aprobare ordinea de zi cu următoarele modificări:  
 

- se introduce punctul 28 (suplimentar 1) - Proiect de hotărâre privind 

aprobarea Planului Urbanistic de Detaliu – ''Extinderea și 

modernizarea complexului de agrement ștrand “Moldova” prin 

amenajarea unei structuri de agrement Aqua-Roman Park și 

reamenajarea zonei pentru sporirea atractivității''- iniţiator 

Primarul municipiului Roman – d-nul Laurentiu-Dan Leoreanu – C2 și 

C4 

- se introduce punctul 29 (suplimentar 2) - Proiect de hotărâre privind 

privind acordarea unui mandat special – ajustare tarife 

salubrizare Zona 2, jud. Neamț - iniţiator Primarul municipiului 

Roman – d-nul Laurentiu-Dan Leoreanu – C1 și C4 

 

1. Proces-verbal încheiat la şedinţa Consiliului Local Roman din 30.01.2025; 

2. Proiect de hotărâre privind desemnarea președintelui de ședință 

(Băncescu Toader Alexandru) - iniţiator Primarul municipiului Roman – 

d-nul Laurențiu-Dan Leoreanu – C3 și C4;  

3. Proiect de hotărâre privind aprobarea dezmembrării unor terenuri - 

iniţiator Primarul municipiului Roman – d-nul Laurențiu-Dan Leoreanu – 

C2 și C4;  

4. Proiect de hotărâre privind aprobarea apartamentării unui imobil - 

iniţiator Primarul municipiului Roman – d-nul Laurențiu-Dan Leoreanu – 

C2 și C4;  

5. Proiect de hotărâre privind aprobarea vânzării unei locuințe în 

condițiile prevederilor Legii nr. 112/1995 pentru reglementarea 

situației juridice a unor imobile cu destinația de locuințe, trecute în 
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proprietatea statului - iniţiator Primarul municipiului Roman – d-nul 

Laurențiu-Dan Leoreanu – C2 și C4;  

6. Proiect de hotărâre privind actualizarea inventarului bunurilor imobile 

aparținând domeniului privat al municipiului Roman - iniţiator 

Primarul municipiului Roman – d-nul Laurențiu-Dan Leoreanu – C2 și C4;  

7. Proiect de hotărâre privind aprobarea vânzării unei locuinte construite 

din fondurile statului - iniţiator Primarul municipiului Roman – d-nul 

Laurențiu-Dan Leoreanu – C1 și C4;  

8. Proiect de hotărâre privind aprobarea vânzării unor imobile și 

îndreptarea unor erori materiale din cuprinsul anexei la H.C.L. nr. 

298 din 19.12.2024 privind aprobarea vânzării unor imobile - iniţiator 

Primarul municipiului Roman – d-nul Laurențiu-Dan Leoreanu – C1, C2 și 

C4; 

9. Proiect de hotărâre privind aprobarea închirierii directe a unui spatiu 

cu destinatia de Birou Parlamentar - iniţiator Primarul municipiului 

Roman – d-nul Laurențiu-Dan Leoreanu – C2 și C4;  

10. Proiect de hotărâre privind aprobarea dării in administrare a unor 

imobile apartinand domeniului public al Municipiului Roman, catre 

Directia de Asistenta Sociala Roman- iniţiator Primarul municipiului 

Roman – d-nul Laurențiu-Dan Leoreanu – C2 și C4; 

11. Proiect de hotărâre privind aprobarea Regulamentului de acordare a  

tichetelor sociale în vederea achiziţionării de alimente de bază şi 

medicamente- iniţiator Primarul municipiului Roman – d-nul Laurențiu-

Dan Leoreanu – C1 și C4;  

12. Proiect de hotărâre privind aprobarea Regulamentului de organizare și 

funcționare a Serviciului de îngrijire la domiciliu pentru persoane 

vârstnice - iniţiator Primarul municipiului Roman – d-nul Laurențiu-Dan 

Leoreanu – C1 și C4;  

13. Proiect de hotărâre privind respingerea unei plângeri prealabile 

formulate împotriva H.C.L. nr. 308 din 19.12.2024 privind aprobarea 

majorării impozitului unor imobile - iniţiator Primarul municipiului 

Roman – d-nul Laurențiu-Dan Leoreanu – C3 și C4;  

14. Proiect de hotărâre privind aprobarea propunerii schimbării destinației 

unui imobil - iniţiator Primarul municipiului Roman – d-nul Laurențiu-

Dan Leoreanu – C2 și C4;  

15. Proiect de hotărâre privind aprobarea unor măsuri de fluidizare a 

traficului în orele cu circulație intensă pe raza municipiului Roman - 

iniţiator Primarul municipiului Roman – d-nul Laurențiu-Dan Leoreanu – 

C3 și C4;  

16. Proiect de hotărâre privind acordarea unor facilități fiscale - iniţiator 

Primarul municipiului Roman – d-nul Laurențiu-Dan Leoreanu – C1 și C4;  

17. Proiect de hotărâre privind exercitarea dreptului de administrare 

asupra unor imobile - iniţiator Primarul municipiului Roman – d-nul 

Laurențiu-Dan Leoreanu – C2 și C4;  

18. Proiect de hotărâre privind stabilirea unor restricții privind zonele de 

organizare a Adunărilor Publice  - iniţiator Primarul municipiului 

Roman – d-nul Laurențiu-Dan Leoreanu – C3 și C4;  



Page 4 of 13 

19. Proiect de hotărâre privind aprobarea documentaţiei tehnico-economice, 

a indicatorilor tehnico- economici și a cheltuielilor pentru obiectivul 

de investiții aferent proiectului "REABILITAREA ȘI 

MODERNIZAREA GRĂDINIȚEI CU PROGRAM PRELUNGIT 

NR. 6 din MUNICIPIUL ROMAN"- iniţiator Primarul municipiului 

Roman – d-nul Laurențiu-Dan Leoreanu – C1 și C4;  

20. Proiect de hotărâre privind utilizarea parțială a excedentului bugetului 

local al anului 2024 pentru finanțarea cheltuielilor secțiunii de 

dezvoltare a bugetului local pe anul 2025 - iniţiator Primarul 

municipiului Roman – d-nul Laurențiu-Dan Leoreanu – C1 și C4; 

21. Proiect de hotărâre privind modificarea H.C.L. nr. 218 din 19.09.2024 

privind  aprobarea contractării unei finanțări rambursabile interne în 

baza garanțiilor proprii, în valoare de până la 75.000.000 lei - iniţiator 

Primarul municipiului Roman – d-nul Laurențiu-Dan Leoreanu – C1 și C4; 

22. Proiect de hotărâre privind modificarea și completarea H.C.L. nr. 128 

din 26.06.2020 privind aprobarea contractării unei/unor finanțări 

rambursabile externe/interne în baza garanțiilor proprii, în valoare de 

până la 8.500.000 euro, sau echivalentul în lei cu modificările și 

completările ulterioare (H.C.L. nr. 77/2022, H.C.L. nr. 291/2022, 

H.C.L. nr. 157/2023, H.C.L. nr. 288/2023, HCL nr.45/2024 și HCL nr. 

132/2024) - iniţiator Primarul municipiului Roman – d-nul Laurențiu-Dan 

Leoreanu – C1 și C4; 

23. Proiect de hotărâre privind aprobarea Regulamentului de Organizare și 

Funcționare al Spitalului Municipal de Urgență Roman - iniţiator 

Primarul municipiului Roman – d-nul Laurențiu-Dan Leoreanu – C3 și C4; 

24. Proiect de hotărâre privind aprobarea cuantumului chiriilor pentru 

locuințele A.N.L. situate în municipiul Roman, pentru anul 2025 - 

iniţiator Primarul municipiului Roman – d-nul Laurențiu-Dan Leoreanu – 

C1, C4 și C5;  

25. Proiect de hotărâre privind valorificarea materialelor lemnoase 

provenite din vegetația forestieră proprietate publică a municipiului 

Roman - iniţiator Primarul municipiului Roman – d-nul Laurențiu-Dan 

Leoreanu – C3 și C4; 

26. Proiect de hotărâre privind modificarea anexei 1 la H.C.L. 248 din 

26.10.2023 privind actualizarea Regulamentului de Organizare si 

Funcționare a Bazinului de Înot Acoperit - iniţiator Primarul 

municipiului Roman – d-nul Laurențiu-Dan Leoreanu – C3 și C4; 

27. Întrebări, interpelări, răspunsuri. 

28. Proiect de hotărâre privind aprobarea Planului Urbanistic de Detaliu – 

''Extinderea și modernizarea complexului de agrement ștrand 

“Moldova” prin amenajarea unei structuri de agrement Aqua-Roman 

Park și reamenajarea zonei pentru sporirea atractivității''- iniţiator 

Primarul municipiului Roman – d-nul Laurentiu-Dan Leoreanu – C2 și 

C4; 

29. Proiect de hotărâre privind privind acordarea unui mandat special – 

ajustare tarife salubrizare Zona 2, jud. Neamț - iniţiator Primarul 

municipiului Roman – d-nul Laurentiu-Dan Leoreanu – C1 și C4; 
aceasta fiind aprobată în unanimitate de voturi. 
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La punctul 1) de pe ordinea de zi – Proces-verbal încheiat la şedinţa 

Consiliului Local Roman din 30.01.2025 

 Urmare a supunerii la vot, proiectul de hotărâre a fost aprobat în 

unanimitate de voturi - 20 voturi. 

 

       La punctul 2) de pe ordinea de zi – Proiect de hotărâre privind desemnarea 

președintelui de ședință (Băncescu Toader Alexandru)  

          Avizul comisiei pentru  administrație publică locală, sport și turism a fost 

favorabil.  

Avizul comisiei juridice a fost favorabil.  

Urmare a supunerii la vot, proiectul de hotărâre a fost adoptat în 

unanimitate de voturi -  20  voturi. 

 

La punctul 3) de pe ordinea de zi – Proiect de hotărâre privind 

aprobarea dezmembrării unor terenuri 

           Avizul comisiei pentru  urbanism și administrarea teritoriului a fost 

favorabil.  

Avizul comisiei juridice a fost favorabil.  

Urmare a supunerii la vot, proiectul de hotărâre a fost adoptat în 

unanimitate de voturi -  20  voturi. 

 
 

La punctul 4) de pe ordinea de zi – Proiect de hotărâre privind 

aprobarea apartamentării unui imobil 

          Avizul comisiei pentru  urbanism și administrarea teritoriului a fost 

favorabil.  

Avizul comisiei juridice a fost favorabil.  

Urmare a supunerii la vot, proiectul de hotărâre a fost adoptat în 

unanimitate de voturi -  20  voturi. 

 

La punctul 5) de pe ordinea de zi - Proiect de hotărâre privind aprobarea 

vânzării unei locuințe în condițiile prevederilor Legii nr. 112/1995 pentru 

reglementarea situației juridice a unor imobile cu destinația de locuințe, 

trecute în proprietatea statului 

           Avizul comisiei pentru  urbanism și administrarea teritoriului a fost 

favorabil.  

 Avizul comisiei juridice a fost favorabil.  

 Urmare a supunerii la vot, proiectul de hotărâre a fost adoptat în 

unanimitate de voturi -  20  voturi. 

 

     La punctul 6) de pe ordinea de zi - Proiect de hotărâre privind 

actualizarea inventarului bunurilor imobile aparținând domeniului privat 

al municipiului Roman 

          Avizul comisiei pentru urbanism și administrarea teritoriului a fost 

favorabil.  

Avizul comisiei juridice a fost favorabil.  
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Urmare a supunerii la vot, proiectul de hotărâre a fost adoptat în 

unanimitate de voturi -  20  voturi. 

 

          La punctul 7) de pe ordinea de zi - Proiect de hotărâre privind aprobarea 

vânzării unei locuinte construite din fondurile statului 

          Avizul comisiei pentru  buget-finanțe a fost favorabil.  

Avizul comisiei juridice a fost favorabil.  

Urmare a supunerii la vot, proiectul de hotărâre a fost adoptat în 

unanimitate de voturi -  20  voturi. 

 

          La punctul 8) de pe ordinea de zi - Proiect de hotărâre privind aprobarea 

vânzării unor imobile și îndreptarea unor erori materiale din cuprinsul 

anexei la H.C.L. nr. 298 din 19.12.2024 privind aprobarea vânzării unor 

imobile 

          Avizul comisiei pentru buget finanțe a fost favorabil.  

Avizul comisiei pentru urbanism și administrarea teritoriului a fost 

favorabil. 

Avizul comisiei juridice a fost favorabil.  

Urmare a supunerii la vot, proiectul de hotărâre a fost adoptat în 

unanimitate de voturi -  20  voturi. 

 

         La punctul 9) de pe ordinea de zi - Proiect de hotărâre privind aprobarea 

închirierii directe a unui spatiu cu destinatia de Birou Parlamentar 

          Avizul comisiei pentru urbanism și administrarea teritoriului a fost 

favorabil.  

Avizul comisiei juridice a fost favorabil.  

Urmare a supunerii la vot, proiectul de hotărâre a fost adoptat în 

unanimitate de voturi -  20  voturi. 

 

         La punctul 10) de pe ordinea de zi - Proiect de hotărâre privind 

aprobarea dării in administrare a unor imobile apartinand domeniului 

public al Municipiului Roman, catre Directia de Asistenta Sociala Roman 

          Avizul comisiei pentru  urbanism și administrarea teritoriului a fost 

favorabil.  

Avizul comisiei juridice a fost favorabil.  

Urmare a supunerii la vot, proiectul de hotărâre a fost adoptat în 

unanimitate de voturi -  20  voturi. 

 

          La punctul 11) de pe ordinea de zi - Proiect de hotărâre privind 

aprobarea Regulamentului de acordare a  tichetelor sociale în vederea 

achiziţionării de alimente de bază şi medicamente 

          Avizul comisiei pentru buget finanțe a fost favorabil.  

Avizul comisiei juridice a fost favorabil.  

Urmare a supunerii la vot, proiectul de hotărâre a fost adoptat în 

unanimitate de voturi -  20  voturi. 
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           La punctul 12) de pe ordinea de zi - Proiect de hotărâre privind 

aprobarea Regulamentului de organizare și funcționare a Serviciului de 

îngrijire la domiciliu pentru persoane vârstnice 

          Avizul comisiei pentru buget-finanțe a fost favorabil.  

Avizul comisiei juridice a fost favorabil.  

Urmare a supunerii la vot, proiectul de hotărâre a fost adoptat cu  20  de 

voturi pentru. 

 

           La punctul 13) de pe ordinea de zi - Proiect de hotărâre privind 

respingerea unei plângeri prealabile formulate împotriva H.C.L. nr. 308 

din 19.12.2024 privind aprobarea majorării impozitului unor imobile 

          Avizul comisiei pentru administrație publică locală, sport și turism a fost 

favorabil.  

Avizul comisiei juridice a fost favorabil.  

Urmare a supunerii la vot, proiectul de hotărâre a fost adoptat cu  20  de 

voturi pentru. 

 

            La punctul 14) de pe ordinea de zi – Proiect de hotărâre privind 

aprobarea propunerii schimbării destinației unui imobil 

             Avizul comisiei pentru  urbanism și administrarea teritoriului a fost 

favorabil.  

   Avizul comisiei juridice a fost favorabil.  

   Urmare a supunerii la vot, proiectul de hotărâre a fost adoptat în 

unanimitate de voturi -  20  voturi. 

 

        La punctul 15) de pe ordinea de zi - Proiect de hotărâre privind aprobarea 

unor măsuri de fluidizare a traficului în orele cu circulație intensă pe raza 

municipiului Roman 

          Avizul comisiei pentru administrație publică locală, sport și turism a fost 

favorabil.  

Avizul comisiei juridice a fost favorabil.  

Urmare a supunerii la vot, proiectul de hotărâre a fost adoptat în 

unanimitate de voturi -  20  voturi. 

 

       La punctul 16) de pe ordinea de zi - Proiect de hotărâre privind acordarea 

unor facilități fiscale 

          Avizul comisiei pentru buget finanțe a fost favorabil.  

Avizul comisiei juridice a fost favorabil.  

Urmare a supunerii la vot, proiectul de hotărâre a fost adoptat în 

unanimitate de voturi -  20  voturi. 

 

            La punctul 17) de pe ordinea de zi - Proiect de hotărâre privind 

exercitarea dreptului de administrare asupra unor imobile 

          Avizul comisiei pentru  urbanism și administrarea teritoriului a fost 

favorabil.  

Avizul comisiei juridice a fost favorabil.  

Urmare a supunerii la vot, proiectul de hotărâre a fost adoptat în 

unanimitate de voturi -  20  voturi. 
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           La punctul 18) de pe ordinea de zi - Proiect de hotărâre privind 

stabilirea unor restricții privind zonele de organizare a Adunărilor Publice   

          Avizul comisiei pentru administrație publică locală, sport și turism a fost 

favorabil.  

Avizul comisiei juridice a fost favorabil.  

Urmare a supunerii la vot, proiectul de hotărâre a fost adoptat în 

unanimitate de voturi -  20  voturi. 

 

           La punctul 19) de pe ordinea de zi – Proiect de hotărâre privind 

aprobarea documentaţiei tehnico-economice, a indicatorilor tehnico- 

economici și a cheltuielilor pentru obiectivul de investiții aferent 

proiectului "REABILITAREA ȘI MODERNIZAREA GRĂDINIȚEI CU 

PROGRAM PRELUNGIT NR. 6 din MUNICIPIUL ROMAN" 

           Avizul comisiei pentru  buget-finanțe a fost favorabil.  

 Avizul comisiei juridice a fost favorabil.  

 Urmare a supunerii la vot, proiectul de hotărâre a fost adoptat în 

unanimitate de voturi -  20  voturi. 

 

           La punctul 20) de pe ordinea de zi – Proiect de hotărâre privind 

utilizarea parțială a excedentului bugetului local al anului 2024 pentru 

finanțarea cheltuielilor secțiunii de dezvoltare a bugetului local pe anul 

2025 

           Avizul comisiei pentru  buget-finanțe a fost favorabil.  

 Avizul comisiei juridice a fost favorabil.  

 Urmare a supunerii la vot, proiectul de hotărâre a fost adoptat în 

unanimitate de voturi -  20  voturi. 

  

           La punctul 21) de pe ordinea de zi – Proiect de hotărâre privind 

modificarea H.C.L. nr. 218 din 19.09.2024 privind  aprobarea contractării 

unei finanțări rambursabile interne în baza garanțiilor proprii, în valoare 

de până la 75.000.000 lei 

           Avizul comisiei pentru  buget-finanțe a fost favorabil.  

 Avizul comisiei juridice a fost favorabil.  

 Urmare a supunerii la vot, proiectul de hotărâre a fost adoptat cu 18 

voturi pentru și 2 abțineri (Toader Alexandru Băncescu și  Gabriel Cosmin 

Ancuța). 

 

           La punctul 22) de pe ordinea de zi – Proiect de hotărâre privind 

modificarea și completarea H.C.L. nr. 128 din 26.06.2020 privind 

aprobarea contractării unei/unor finanțări rambursabile externe/interne în 

baza garanțiilor proprii, în valoare de până la 8.500.000 euro, sau 

echivalentul în lei cu modificările și completările ulterioare (H.C.L. nr. 

77/2022, H.C.L. nr. 291/2022, H.C.L. nr. 157/2023, H.C.L. nr. 288/2023, 

HCL nr.45/2024 și HCL nr. 132/2024) 

           Avizul comisiei pentru  buget-finanțe a fost favorabil.  

 Avizul comisiei juridice a fost favorabil.  
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 Urmare a supunerii la vot, proiectul de hotărâre a fost adoptat în 

unanimitate de voturi -  20  voturi. 

 

           La punctul 23) de pe ordinea de zi – Proiect de hotărâre privind 

aprobarea Regulamentului de Organizare și Funcționare al Spitalului 

Municipal de Urgență Roman 

           Avizul comisiei pentru  administrație publică locală, sport și turism a fost 

favorabil.  

 Avizul comisiei juridice a fost favorabil.  

 Dl consilier local Ionuț Liviu Ciocoiu nu participă la vot. 

 Urmare a supunerii la vot, proiectul de hotărâre a fost adoptat cu 19 

voturi pentru. 

 

           La punctul 24) de pe ordinea de zi - Proiect de hotărâre privind 

aprobarea cuantumului chiriilor pentru locuințele A.N.L. situate în 

municipiul Roman, pentru anul 2025 

           Avizul comisiei pentru  buget finanțe a fost favorabil.  

           Avizul comisiei pentru  cultură, culte, sănătate, învățământ și tineret a 

fost favorabil. 

 Avizul comisiei juridice a fost favorabil.  

 Urmare a supunerii la vot, proiectul de hotărâre a fost adoptat în 

unanimitate de voturi -  20  voturi. 

 

           La punctul 25) de pe ordinea de zi - Proiect de hotărâre privind 

valorificarea materialelor lemnoase provenite din vegetația forestieră 

proprietate publică a municipiului Roman 

           Avizul comisiei pentru  administrație publică locală,sport și turism a fost 

favorabil.  

 Avizul comisiei juridice a fost favorabil.  

 Urmare a supunerii la vot, proiectul de hotărâre a fost adoptat în 

unanimitate de voturi -  20  voturi. 

 

           La punctul 26) de pe ordinea de zi - Proiect de hotărâre privind 

modificarea anexei 1 la H.C.L. 248 din 26.10.2023 privind actualizarea 

Regulamentului de Organizare si Funcționare a Bazinului de Înot Acoperit 

           Avizul comisiei pentru  administrație publică locală,sport și turism a fost 

favorabil.  

Avizul comisiei juridice a fost favorabil.  

Urmare a supunerii la vot, proiectul de hotărâre a fost adoptat în 

unanimitate de voturi -  20  voturi. 

 

  

           La punctul 28) de pe ordinea de zi (SUPL 1) - Proiect de hotărâre 

privind aprobarea Planului Urbanistic de Detaliu – ''Extinderea și 

modernizarea complexului de agrement ștrand “Moldova” prin 

amenajarea unei structuri de agrement Aqua-Roman Park și reamenajarea 

zonei pentru sporirea atractivității'' 
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           Avizul comisiei pentru  urbanism și administrarea teritoriului a fost 

favorabil.  

 Avizul comisiei juridice a fost favorabil.  

 Urmare a supunerii la vot, proiectul de hotărâre a fost adoptat în 

unanimitate de voturi -  20  voturi. 

 

           La punctul 29) de pe ordinea de zi (SUPL 2) - Proiect de hotărâre 

privind privind acordarea unui mandat special – ajustare tarife 

salubrizare Zona 2, jud. Neamț 
           Avizul comisiei pentru  buget finanțe a fost favorabil.  

 Avizul comisiei juridice a fost favorabil.  

 Urmare a supunerii la vot, proiectul de hotărâre a fost adoptat cu 18 

voturi ”pentru” și 2 voturi împotrivă (Toader Alexandru Băncescu și  Gabriel 

Cosmin Ancuța). 

 

           La punctul 27) de pe ordinea de zi - Întrebări și interpelări adresate 

primarului și/sau viceprimarului 

           D-nul consilier local Adrian Alin Tănase aduce în discuție intersecția 

Bogdan Dragoș cu Tineretului. ”În cadrul comisiei de circulație s-au purtat 

discuții pentru montarea unor semafoare. Puteți să ne spuneți în ce măsură s-ar 

putea monta ?” 

          D-nul primar Laurențiu-Dan Leoreanu răspunde. ”Chiar astăzi am avut 

discuții cu aparatul tehnic din primărie și am propus semaforizare acolo în zonă. 

Unii dintre colegi spun că s-ar bloca foarte tare traficul pe Bogdan Dragoș și că 

ar fi mai ok să încercăm să încetinim cu elemente denivelatoare. Vă consult și pe 

dumneavoastră, sunteți toți romașcani și sunteți toți oameni care circulați și 

cunoașteți foarte bine zona: trebuie făcut ceva, dar să nu îngreunăm mai mult 

traficul. Nu vă ascund că și eu am spus tot așa, că aș merge pe ideea de 

semaforizare. Avem un proiect pentru amplasare. Mă gândesc la altceva! Dacă 

nu am putea face o pilotare a acelei intersecții cu niște semafoare mobile, cu 

semafoare folosite la lucrări atunci când se circulă pe un sens, când se repară un 

pod. Să încercăm să monitorizăm o perioadă, să vedem ce se întâmplă. Dacă ai 

semaforul cu care intri în incidență de la BCR.....mă gândesc și la E85, să nu 

intrăm într-o coliziune a fluxurilor. Dacă lucrul acesta nu s-ar întâmpla ar fi 

foarte bine. Semaforizarea cred că ar fi cea mai în regulă pentru a avea o zonă 

cât mai bine manageriată. Chiar am discutat înainte! Vă rog să luați cuvântul să 

vă pronunțați!” 

D-nul consilier local Adrian Alin Tănase intervine: “Eu personal am fost 

pentru semaforizare, iar colegii din comisia de circulație și din mandatul trecut 

pot confirma, am venit cu propunerea să facem o semaforizare în doi timpi, cu o 

perioadă mai lungă de verde pentru circulația pe Bogdan Dragoș și mai scurtă 

pentru Tineretului și Soldat Polojan”. 

D-nul primar Laurențiu-Dan Leoreanu răspunde: “Da, dar ca să discutăm 

acum stil dezbatere, gandește-te ce se întâmplă dimineața când ai aglomerația 

foarte mare pe Tineretului la Școala 1 și aglomerația foarte mare pe Tineretului 

în zona de confluență Judecătorie, LPS, CNRV. Adică mă gândesc să nu ținem 

fluxul în loc și pe Tineretului. Aș merge cu o zonă de pilotare. Să încercăm cu 
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semafoare mobile. Știți cum se face pilotarea și la sensurile giratorii, se fac cu 

bidoane și se vede, merge, nu merge. Tot o zonă de pilotare aș vrea să o fac și nu 

vă ascund și vă consult și pe acest lucru în zona intersecției Bogdan Dragoș cu 

B-dul Republicii cu Viitorului. Acolo aș gândi un mic sens giratoriu, să vedem 

ce ne permite. Înțeleg că acolo ar fi de relocat un stâlp. Nu e un capăt de țară să 

relocăm un stâlp, dar cred că acolo ar merge un giratoriu. Dincoace la 

Tineretului cu Bogdan Dragoș nu ne încape, clar, giratoriul.” 

D-nul consilier local George Emilian Biciușcă intervine: ”Exact cum 

spuneați și dumneavoastră, putem da același exemplu, s-a montat semafor pe 

Mihai Viteazul, la Școala 8. Ar mai fi o posibilitate să încercăm un studiu pe o 

perioadă mică de timp cu un sens unic în dreptul Școlii nr 1. ori cum avem 

posibilitate. Accidentele se întâmplă când încerci să ieși de pe Tineretului în 

Bogdan Dragoș și faci stânga”. 

D-nul primar Laurențiu-Dan Leoreanu menționează: “ Adică zici să venim 

pe Tineretului pe fracțiunea C.A.Rosetti – Bogdan Dragoș cu sens unic. Dar 

întotdeauna când bagi un sens unic trebuie să creezi un alt flux în altă parte. Nu 

ai o altă stradă apropiată care să permită acest lucru”.  

           D-nul președinte de ședință Gabriel Cosmin Ancuța întreabă colegii de la 

comisia de circulație dacă ar vrea să ia în calcul și supraînălțarea intersecției. 

           D-nul consilier local Adrian Alin Tănase afirmă că aceeași idee a fost 

propusă de fostul viceprimar, domnul Samson. ”În urma discuțiilor am spus că 

este posibil ca acea supraînălțare să fie ca o trambulină și s-ar putea să se 

întâmple lucruri mai grave.” 

          D-nul consilier local George Emilian Biciușcă adaugă: “Cred că o soluție 

mai simplă ar fi cu câteva limitatoare de viteză puse ca ei să fie nevoiți să 

încetinească.” 

          D-nul președinte de ședință Gabriel Cosmin Ancuța adaugă: ”S-ar putea 

combina cu supraînălțarea intersecției, pui acele elemente de încetinire a 

traficului înainte de supraînălțare, așa încât șoferii sunt obligați să încetinească.” 

          D-nul consilier local Adrian Alin Tănase adaugă: “Eu vă întreb altceva. În 

momentul în care vor încetini șoferii, ce se va întâmpla cu traficul de pe cele 

două artere care nu au prioritate? Pentru că va fi încetinit traficul pe Bogdan 

Dragoș și cei care vin de pe Tineretului sau de pe Soldat Porojan nu vor mai 

trece niciodată”. 

        D-nul viceprimar Leonard Achiriloaei afirmă că pilotarea pentru intersecții 

doar pentru un sens nu este posibilă. ”Numai la poduri poate fi luată în calcul 

această variantă”. 

D-nul consilier local Marius Iulian Lazăr adaugă: „ În mod sigur va fi un 

plus dacă punem niște semafoare pentru că cei care vin de pe Tineretului și 

Soldat Porojan”. 

D-nul consilier local Stefan Mihail Popescu aduce în atenție semaforul de 

pe str Mihai Viteazu, de la școala 8.”Coada depășește Kaufland-ul.” 

D-nul primar Laurențiu-Dan Leoreanu afirmă: “Au solicitat atunci parinții 

de la Școala Calistrat Hogaș, așa s-a ajuns la semaforizare.” 

D-nul consilier local Marius Iulian Lazăr adaugă: „ Acum mai e încă o 

chestie, tot în intersecția din Bogdan Dragoș. Oricum este trecerea de pietoni 

acolo, chiar la domnul Chelaru, la notariat. Doar în momentul acela când sunt 

pietoni pe trecere profită participanții la trafic să traverseze intersecția cu Soldat 
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Polojan sau din partea cealaltă. Deci oricum cei de pe Bogdan Dragoș sunt 

nevoiți la un moment dat să oprească pentru că sunt pietoni pe trecere acolo. 

Momentul acela noi putem să îl reglementăm prin semafor 30,40 de secunde 

pentru cei care vin dinspre Școala 1 și dinspre Biserica Sfântul Gheorghe.” 

D-nul consilier local Stefan Mihail Popescu afirmă: „S-a discutat ca 

înafara programului școlar să se anuleze semaforul. Seara să rămână pe 

intermitent.” 

D-nul primar Laurențiu-Dan Leoreanu afirmă că a fost un astfel de proiect 

de lege, dar nu întrunise majoritatea. 

D-nul consilier local George Emilian Biciușcă adaugă: “Inclusiv la 

semafoarele moderne aveau niște senzori de un anumit număr de mașini pentru o 

anumită perioadă de timp să nu fie decât o durată foarte scurtă de roșu sau de 

verde.” 

D-nul președinte de ședință Gabriel Cosmin Ancuța menționează: 

“Referitor la Bogdan Dragoș, as avea o întrebare pentru domnul Tănase. 

Dumneavoastră sunteți în comisia de circulație dacă nu mă înșel. L-ați întrebat 

pe domnul de la Poliție ce s-ar întâmpla dacă s-ar crea coloană la semafor pe 

culoarea roșu și ar bloca intrarea la sediul Poliției? Pentru că nu e foarte 

departe.” 

D-nul consilier local Adrian Alin Tănase menționează faptul că s-a 

discutat în comisia de circulație exact problema aceasta. ”S-a stabilit un timp 

rezonabil la semafor, de exemplu 40 de secunde pe Bogdan Dragoș, 20 

dincoace. Am avut o discuție cu domnul viceprimar la începutul madatului 

trecut privind o semaforizare inteligentă. Asta presupune niște sume foarte mari 

pentru realizarea unei semaforizări inteligente în tot municipiul Roman. Pentru 

că eu am văzut când eram în Elveția sau în alte țări aveau un sistem: într-o 

intersecție toate semafoarele erau roșii, toate, într-o intersecție în cruce mă refer. 

Au senzori și în momentul în care te apropii cu viteza legală, subliniez viteza 

legală și te apropii și nu este nici o altă mașină în intersecție, se dă drumul acelei 

artere pe care circulă autoturismul. Dacă vii cu peste viteza legală rămâne roșu 

ca să te forțeze să oprești. În momentul în care frânai și te apropiai de intersecție 

se făcea verde, dar asta presupune niște costuri, este un proiect mare.” 

D-nul primar Laurențiu-Dan Leoreanu afirmă: “Eu vreau să vă consult 

asupra acelor două lucruri acum, avem două variante de lucru care se desprind 

de aici. Unu, semaforizare, doi, denivelatoare pentru o zonă mai mare.” 

D-nul consilier local Marius Iulian Lazăr susține semaforizarea 

temporizată.” 

D-nul consilier local George Emilian Biciușcă solicită prezența unui 

polițist local în zonă care să ajute rapid la fluidizarea traficului.. 

D-nul primar Laurențiu-Dan Leoreanu precizează că în momentul când 

este aglomerat, polițistii locali a fost distribuiti la unitățile școlare pentru că s-au 

întâmplat diverse lucruri. Numărul politistilor locali nu este  suficient de mare 

astfel incat sa avem posibilitatea de a-i repartiza si in intersectie . 

D-nul consilier local Adrian Alin Tănase adaugă: “Accidentele, dacă veți 

vedea și vă veți uita pe statistici, nu se întâmplă la orele de vârf.” 

D-nul primar Laurențiu-Dan Leoreanu concluzionează aducând în atenție 

ideea generală de susținere semaforizată a zonei. 

Majoritatea membrilor Consiliului Local răspund afirmativ. 
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D-nul primar Laurențiu-Dan Leoreanu mulțumește domnilor consilieri 

pentru participarea la discutiile constructive ce au avut loc. 
  

 Nemaifiind alte intervenţii, d-nul preşedinte Gabriel Cosmin Ancuța 

declară închise lucrările şedinţei. 
 

PREŞEDINTE DE ŞEDINŢĂ      Secretarul general al municipiului Roman                          

               Consilier,                   Gheorghe CARNARIU 

  Gabriel Cosmin ANCUȚA                                             


